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a r m a n m e l i . i r  نگاه رسانه های اصولگرا به یک متهم 
 پس از دو مصاحبه 

احمد عراقچی از محکوم اقتصادی 
گفت وگــوتا قهرمان ملی 

  دیاکو حسینی در گفت و گو با »آرمان ملی«:
 تفکر »تد کروز« 

در کنگره در اقلیت قرار دارد
 توافقی حفظ می شود که برای طرفین سود داشته باشد

 برخی جمهوریخواهان مخالف برجام نیستند 

مرداد ۹۶ بود که اسم سید احمد عراقچی در 
رسانه ها منتشر شد. آن زمان ولی ا... سیف رئیس 
کل بانک مرکزی، غلامعلی کامیاب که همزمان 
با حضور وی در بانک مرکزی به سمت معاونت 
ارزی این بانک برگزیده شد را کنار گذاشته و احمد 
عراقچی را جایگزین او کرده بود. این انتصاب در 
آن زمان سر و صدای زیادی به پا کرد و بسیاری از 
اصولگرایان نسبت به این انتخاب اعتراض کردند. 
آن ها معتقد بودند او حتی دکترای اقتصاد هم ندارد 
که بتوان سن و سال او را نادیده گرفت. به زعم آنها 
او با رانت عمویش سیدعباس عراقچی به این مقام 
رسیده بود؛ البته آنها هم بیراه نمی گفتند و احمد 
عراقچی در خوشبیانه ترین حالت اگر پارتی نداشت، 
احتمالا می توانست در یک شرکت بیمه کارمند 
شود و مشغول فعالیت باشد نه آنکه تا معاونت بانک 
مرکزی یک کشور پیش برود! تجربیات مدیریتی 
احمد عراقچی نیز تا قبل از حضور در بانک مرکزی، 
عضویت در هیات مدیره نهاد های مالی داخلی 
و بین المللی و عضویت در هیات مدیره سازمان 
بورس و اوراق بهادار و نیز مدت کوتاهی معاونت 
در آن سازمان بوده که برای این مسئولیت حساس 
کافی به نظر نمی رسید! عراقچی مدتی هم به عنوان 
مدیر بین الملل ایدرو )سازمان گسترش و نوسازی 
صنایع کشور( فعالیت می کرده و اتفاقا در برخی 
قراردادهای مهم ایران و روسیه که لوان جاگاریان 
سفیر روسیه حضور داشته، به او حق امضا داده 
شده است. احتمالا تمام این مناصب هم با همان 
ارتباطات به دست آمده اگر نه دلیلی ندارد فردی 
بدون سابقه به ناگاه به عضویت در هیات مدیره 

سازمان بورس یا معاونت بین الملل ایدرو برسد! 
 سوابق عراقچی  

سیداحمد عراقچی متولد سال ۱۳۵۷ است. 
او فرزند سیدمرتضی عراقچی تاجر شناخته شده 
و برادرزاده عباس عراقچی معاون وزیر خارجه و 
دست راست ظریف در مذاکرات هسته ای بود. 
مرتضی عراقچی از تاجران قدیمی فرش و از اعضای 
اتاق بازرگانی کشور است. برادر بزرگتر او مجتبی 
عراقچی رییس اتحادیه فروشندگان فرش دستباف 
ایران است و ارتباط نزدیکی با بزرگان موتلفه 

داشت. 
 بازداشت  

دقیقا یک سال بعد از انتشار خبر انتصاب 
عراقچی، ۱۴ مرداد ۱۳۹۷ احمد عراقچی با حکم 
دادستانی بازداشت شد. حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای سخنگوی وقت قوه قضائیه در 
این باره گفته بود: »در ادامه رسیدگی به پرونده 
اخلالگران در نظام پولی و ارزی کشور پرونده سه 
تن از کسانی که تکمیل شده بود با صدور کیفر 
خواست به دادگاه ارسال شد و چند تن از جمله 
معاون ارزی بانک مرکزی )شنیدم اخیرا کنار 
گذاشته شده بودند( تحت تعقیب قرار گرفتند و 
بازداشت شدند«. در این مدت رسانه های مخالف 
دولت روحانی، با تیتر هایی مثل »همه مفسدان 
و متهمان اطراف روحانی را بشناسید« از احمد 
عراقچی به عنوان متهم قطعی تخلفات مالی نام 
می بردند. در فروردین ۱۴۰۰ نیز که سریال گاندو 
روی آنتن رفت، شخصیتی به نام کمالی نیز به 
تصویر کشیده شد که رسانه های اصولگرا ادعا 
می کردند شباهت های زیادی به احمد عراقچی 
دارد که عمدا تلاش داشت در بازار سکه و ارز کشور 
اخلال ایجاد کند.پس از آن در آبان که حکم زندان 
احمد عراقچی هم صادر شد، بعضی فعالان اصولگرا 
به این مسئله اشاره کردند که سریال گاندو ریشه 
در واقعیت داشته و عراقچی همان کمالی سریال 
گاندو بوده است. نمایندگان مجلس انقلابی هم 
بعد از صدور حکم زندان برای احمد عراقچی، به 
این حکم انتقاد کردند و خواستار برخورد جدی تر 

دستگاه قضا شدند. 
 سکانس آخر  

اتفاق عجیب، اما تغییر موضع ناگهانی رسانه های 
اصولگرا درباره این فرزند جوان موتلفه است. چنانکه 
مهر در گزارش مفصلی نوشته رسیدگی به تخلفات 
ارزی و برخی تصمیمات غلط درباره ارز در دولت 
دوازدهم مطالبه جدی مردم و رسانه هاست، اما رای 
صادر شده دادگاه تخلفات ارزی برای مدیران سابق 
بانک مرکزی چهار ایراد اساسی دارد. در این گزارش 
مسائلی مثل عدم توجه به لزوم وجود عنصر روانی 
برای تحقق جرم و حتی تصریح در رأی بر حسن نیت 
متهمان اشاره شده است. نکته جالب اینجاست که در 
این ۴ سال، احمد عراقچی تنها دو بار و هر دو بار فقط 
با فارس مصاحبه کرده که مصاحبه دوم بعد از صدور 
حکم بوده و احمد عراقچی سعی کرده تصمیمات 
حسن روحانی را مقصر وضعیت ارزی کشور معرفی 
کند. احمد عراقچی در این مصاحبه گفته »جدای از 
آثاری که این رأی بر شخص بنده و خانواده ام داشته 
و قصد ندارم در اینجا وارد آن  شوم، این رأی از دو بعُد 
داخلی و خارجی می  تواند آثاری داشته باشد. از جهت 
بین المللی، این واقعیت که رئیس و معاونان بانک 
مرکزی در داخل کشور خود و به موجب حکم دادگاه 
داخلی و بدون هیچ سوءاستفاده شخصی، متهم به 
پولشویی و قاچاق ارز می شوند، کشور را در مجامع 
و دعاوی بین المللی در موضع ضعف قرار خواهد 
داد. لذا جای نگرانی وجود دارد که خدای نکرده 
تجربه تلخ برخی پرونده ها در این مورد تکرار نشود و 
بهانه ای به دشمنان خارجی جهت ضربه زدن به منافع 
ملی ندهد.  به نظر می رسد اصولگرایان بعد از دولت 
روحانی هم رفقای خود را فراموش نکرده اند و حالا 
باید به شکلی از آن ها دلجویی شود. رپرتاژ آگهی های 
این چنینی در رسانه های اصولگرا برای سیداحمد 
عراقچی یکی از همین موارد است و این سوال را 
پیش می آورد که اگر از ابتدا بازداشت عراقچی غلط 
بوده، چرا رسانه های اصولگرا تا این اندازه یقه چاک 
دادند و از اقدام به موقع دستگاه قضا حمایت کردند؟ 
اگر اقدام درست بوده و آن زمان هم از آن حکم دفاع 
کردند، چگونه است که الان با انجام چند مصاحبه با 
محوریت »انداختن تقصیرها برگردن روحانی«، به 
ناگاه آب توبه بر سر عراقچی ریخته شده و اکنون این 

خط پیش برده می شود که عراقچی بی گناه است؟

گزارش

آرمان ملی- علیرضا پورحسین: 
درخواست ایران از آمریکا مبنی بر این 
که آن ها ضمانت دهند تا دولت های آتی 
آمریکا از توافق برجام خارج نشوند، عملا 
به یکی از بحث های مهم این روزها بدل 
شده و یک گره کور در عرصه سیاست خارجی ایران به وجود 
آورده است. از یک سو وارد شدن به توافقی که احتمال دارد 
2 یا ۶ سال دیگر لغو شود مشخصا به هیچ وجه به نفع ایران 
نخواهد بود و صرفا شاید یک فرصتی برای ایران ایجاد کند 
تا در این مدت خود را تقویت کند تا در مقابل ناقض بعدی 
برجام، مقاوم تر باشد. اتفاقی که مشخصا در نهایت نمی 
تواند مثبت باشد و ایران باز هم در عرصه اقتصاد با بسیاری از 
مشکلات امروز در صورت نقض دوباره برجام، مواجه می شود. 
امری که کارشناسان بر این باور هستند با تبدیل برجام به یک 
معاهده مورد تایید کنگره آمریکا نیز اجتناب ناپذیر نخواهد 
بود و با توجه به نظامی سیاسی موجود در کشور آمریکا، هر 
توافق و معاهده ای ممکن است روزی به چالش کشیده شود 
و باید به دنبال راه حل سومی در این عرصه بود. در راستای 
بررسی این مساله، »آرمان ملی« گفت و گویی با دیاکو 
حسینی، تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی داشته است 

که در ادامه می خوانید.
 در صورتی که توافق احتمالی میان ایران و 
طرف های برجام در سال 2022 محقق شود آیا به 
محض روی کار آمدن یک دولت جمهوری خواه، باید 

منتظر نقض مجدد برجام باشیم؟
باید این اصل را به صورت پیش فرض قبول کنیم که هیچ 
توافقی در سطح جهان وجود ندارد که به صورت کامل الزام 
اور باشد و هیچ کشوری نتواند از آن خارج شود. همیشه 
امکان خروج از توافق از سوی هر کشوری وجود دارد. آن چه 
که سبب می شود تا کشورها به پیمان ها و معاهده ها متعهد 
باشند و به آن عمل کنند، سود و منفعتی است که از آن 
معاهده و یا توافق نصیب شان می شود. زمانی که یک کشور 
احساس کند که از توافق سودی نمی برد، به راحتی می تواند 
آن را نقض کند و از آن خارج شود. کشورهای هرچه کوچک تر 
باشند مشخصا سخت تر می توانند از توافقات خارج شوند. 
کشورهای بزرگ با اقتصادها و توانایی های زیاد معمولا در 
این عرصه با مشکلی مواجه نمی شوند و خسارت های کمی 
را پرداخت می کنند که آن بیشتر در عرصه سیاسی است 
که منجر به کاهش اعتبار آن ها در عرصه بین المللی می 
شود. این پیش فرض ها در خصوص توافق برجام نیز صدق 
می کنند. به هیچ شکلی ممکن نبود در سال 2۰۱۵ آمریکا را 
مجبور کرد که ضمانتی دهد تا همیشه در برجام باقی بماند. 
مشخصا اولین رئیس جمهوری که احساس کرد این توافق به 
نفع دولتش نیست از آن خارج شد. مشخصا هر بندی که در 
برجام گنجانده می شد، باز هم ترامپ با توجه به اراده ای که 
داشت ان را نقض می کرد و از این به بعد نیز همین گونه خواهد 
بود. چهارچوب های سیاسی جهان فعلی به گونه ای ترسیم 
شده است که هیچ قدرت بزرگی را نمی تواند مجبور به حضور 

در یک معاهده و یا توافق کند.
 بنابراین به صورت قطع دولت جمهوری خواه بعد 

از توافق برجام خارج می شود؟
مشخصا این امکان وجود دارد که جمهوریخواهان از برجام 
خارج شوند اما باید دید که این امکان تا چه میزان احتمال 
دارد. آن چه که امروز تد کروز عنوان می کند که برجام را پاره 
خواهد کرد را نباید به کل جمهوریخواهان منتسب کرد. تد 
کروز جز یک جریان اقلیت در میان جمهوریخواهان است. 
تعداد رادیکال های جمهوری خواه در سنا و کنگره آمریکا 
نسبت به جمهوریخواه های میانه رو به مراتب کم تر است. 
بنابراین تهدیدهای تد کروز به این معنا نیست که قطعا 2 یا ۶ 
سال دیگر برجام را پاره خواهند کرد زیرا جمهوری خواه هایی 
نیز وجود دارند که سیاست هایشان از تد کروز منطقی تر است 
و احتمال دارد با رسیدن به قدرت، در برجام باقی بمانند. این 
که رئیس جمهور بعدی جمهوری خواهان از برجام خارج شود 
یا نشود در وهله اول به شرایط داخلی آمریکا در آن برهه زمانی 
و نحوه تعامل شان با دموکرات ها بستگی دارد. عامل موثر دیگر 
در باقی ماندن یا نماندن آمریکا در برجام، نحوه تعاملات ایران 
و آمریکا تا زمان دولت آتی است. بنابراین نمی توان گفت که 
اگر یک جمهوریخواه در انتخابات 2۰2۴ پیروز شد، قطعا از 

برجام خارج می شود.
 در چه شرایطی توافق سیاسی برجام می تواند 
تبدیل به یک معاهده در آمریکا شود و آیا این امکان 

وجود دارد؟
موضوع ایران در آمریکا یک مساله چالش برانگیز است و 
طیف های سیاسی مختلف آمریکا در خصوص ایران نظرات 
مختلفی دارند. بنابراین در کوتاه مدت هیچ گاه در خصوص 
ایران در داخل آمریکا یک توافق حاصل نمی شود. در برهه ای 
از زمان قرار گرفته ایم که جامعه سیاسی آمریکا بسیار متشدد 
و چند قطبی است تا جایی که شاهد هستیم توافقات درون 
حزبی در میان دموکرات ها و جمهوری خواهان نیز دیگر 
کم رنگ شده است. با این وجود جمهوریخواهان زمانی می 
پذیرند که توافق سیاسی برجام تبدیل به یک معاهده شود که 
ذیل آن در خصوص توان نظامی ایران و مسائل منطقه ای نیز 
توافقی صورت گیرد که این امر در حال حاضر غیرممکن است. 
سوق پیدا کردن مذاکرات به این سمت ممکن نیست اما اگر 
قرار باشد چنین معاهده ای شکل گیرد، باید تمامی موارد 
اختلافی میان ایران و آمریکا که در ۴۰ سال گذشته وجود 
داشته است، مورد رایزنی قرار گیرد. امروز عمق بی اعتمادی 
میان ایران و آمریکا به قدری زیاد شده است که به این سمت 
نمی توان حرکت کرد. ایران هیچ گاه نمی پذیرد آمریکایی که 
یک توافق ساده را نقض کرده است، چنین مسائلی را مطرح 
کند. مشخصا در این عرصه هیچ چشم اندازی وجود ندارد 
و نمی توان به سمت معاهده پیش رفت. خیلی هم نباید به 
کنگره و سنا نیز دل خوش کرد زیرا روسای جمهوری آمریکا 
از معاهداتی خارج شده اند که سنا با اکثریت آرا آن ها را 
تصویب کرده است و مشخصا در آینده نیز ممکن است این 

کار را انجام دهند.

آرمان ملی- حمید شجاعی: برخی انتصاب ها 
حاشیه دار در مجموعه های مختلف تحت نظر دولت 
باعث شده تا امروز جامعه، جریان حامی دولت و 
حتی مجلس نسبت به آنچه که انتصاب های فامیلی 
و مناسباتی خوانده می شود واکنش نشان دهند و 
خواستار نظارت و رسیدگی بیشتر دولت به این مساله 
شوند. چنانکه نمایندگان مجلس با انتقادات علنی 
نسبت به این انتصاب ها خواستار رسیدگی رئیس 
جمهور و انتصاب افراد بر مبنای شایسته سالاری 
شده اند. این در حالی است که شایسته سالاری از 
کلیدواژه های کلیدی و اصلی رئیس جمهور در 
انتصاب افراد بود اما اینکه با وجود گذشت تقریبا ۳ ماه 
از روی کارآمدن دولت انتقادات مختلفی از طرف های 
گوناگون مطرح می شود نشان می دهد که باید یک 
نوع بازنگری جدی در این رابطه صورت گیرد تا جامعه 
بیش از این نسبت به تغییر و تحولات این چنینی 

اعتماد خود را از دست ندهد.
 خانه ملت و انتصاب های دولت

بسیاری بر این باور بودند که با روی کارآمدن دولت 
سیزدهم به ریاست سید ابراهیم رئیسی به احتمال 
فراوان با برخی ناکارآمدی  ها، عملکردهای نامطلوب، 
گزینش  های پرحرف و حدیث در انتصاب ها و... مقابله 
صورت گرفته خواهد شد و جامعه پس از چندی با این 
مفاهیم خداحافظی خواهد کرد. یکی از مهم ترین 
این مسائل به انتصاب ها فامیلی باز می گشت که 
اصولگرایان و حامیان دولت کنونی بسیار بر روی 
آن مانور می دادند و دولت قبل را بابت آن تخطئه و 
سرزنش می کردند. لذا بر طبق گفته ها و شعارهای 
انتخاباتی انتظار این بود که در این دولت دیگر شاهد 

آنچه تحت عنوان انتصاب های فامیلی در دولت های 
گذشته به انحاء مختلف بودیم نباشیم. این در حالی 
است که امروز با وجود اینکه نزدیک به ۳ ماه از روی 
کارآمدن دولت می گذرد نگاهی به انتصاب ها و رویکرد 
دولت در این خصوص این معنا و مفهوم را به اذهان 
متبادر نمی کند. اینکه نماینده ای با تعریف از عملکرد 
رئیس جمهور و تشبیه آن با سیره پیامبر)ص( و ائمه 
فرزندش را صاحب موقعیت و مقامی کند اساسا 
قرابتی با شایسته سالاری ندارد. اینکه گفته شده 
فقط ۱۸۰ انتصاب در حوزه معاونان وزیر، استانداران، 
مدیران سازمان های بزرگ دولتی، مشاوران و رؤسای 
دانشگاه های مهم در دولت سیزدهم انجام شده  که 
در میان منصوب شدگان ۹۶ نفر سوابق کاری هم رتبه 
یا نزدیک به سمت جدید را دارند و سوابق ۸۴ نفر 
از این افراد به  لحاظ ارتباط با مسئولیت جدید و 
سطح سمت مجهول است جای تامل دارد. این در 
حالی است که به گفته حجت ا... عبدالملکی وزیر 
کار امروز در جامعه بیش از2.۴ میلیون نفر بیکار 
داریم و بسیاری از این عدد بزرگ تحصیل کردگان 
بیکاری هستند که فرصتی برای حضور و ارائه خود 
در مشاغل هم راستا با رشته تحصیلی خود نیافته اند. 
اتفاقی که اخیرا مجلس یازدهم که خود را هماهنگ 
با دولت می بیند نیز به آن ورود کرده و طی چند روز 
گذشته شاهد واکنش هایی از سوی برخی نمایندگان 
در خصوص رسیدگی به وضع انتصاب ها از سوی 
دولت و شخص رئیس جمهور بوده ایم. چنانکه روز 
گذشته مسلم صالحی نماینده اقلید در مجلس در 
تذکری به هیات دولت درباره انتصاب ها صورت 
گرفته تا به امروز، گفت:»طبق بررسی های به عمل 

آمده بیش از ۵۰ درصد انتصاب ها هیچگونه منطق و 
توجیه قابل قبولی ندارند، آسیب های این انتصاب ها 
بسیار است، مانند انتصاب افراد بدون تجربه، چرا که 
شاهد بودیم در سِمت معاون وزیر افرادی منتصب 
شده اند که هیچگونه تجربه مدیریتی نداشته اند. 
این انتصاب ها مغایر با اصل شایسته سالاری است 
که جناب آقای رئیسی قول آن را به مردم داده بودند. 
همچنین قرار بود دولتی فراجناحی تشکیل شود که 
بتواند از پتانسیل های عظیم نیروی انسانی و باتجربه 
و متخصص کشور نهایت استفاده را کنند، اما افراد 
باتجربه وزارتخانه ها به دلایل واهی حذف شدند.« 
پیش از این نیز  محمد صالح جوکار نماینده یزد در 
این خصوص گفته بود: »مساله انتصاب های فامیلی 
مشکلی دارد و آن ایجاد شبهه فساد است.« آنچه 
مسلم است امروز نه تنها اصلاح طلبان و جامعه که 
خود حامیان دولت نیز به این مساله پی برده اند که 
در برخی انتصاب ها شایسته سالاری مد نظر رئیس 
جمهور رعایت نشده است و برخی بر اساس مناسبات 
فامیلی یا جریانی وارد دولت شده اند. امری که به نظر 
می رسد با وجود همه قرابت ها و هماهنگی هایی که 
بین دولت و مجلس وجود داشته اما خانه ملت نسبت 
به این مساله کوتاه نیامده و نمایندگان خواستار 
رسیدگی به این مساله شده اند. امری که می تواند 

روابط میان پاستور- بهارستان را به سردی کشاند.
   برخی وزرا در ماه عسل انتصاب ها

یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با بیان این که بعضی از وزرا هنوز در ماه عسل 
انتصاب ها به سر می برند، از رئیس جمهور خواست تا 
به دفتر بازرسی ویژه ریاست جمهوری دستور دهد تا 

ظرف مهلت یک هفته ای ماجرای انتصاب ها فامیلی 
را پیگیری کنند. فداحسین مالکی در جلسه علنی 
دیروز مجلس در نطق میان دستور خود خطاب به 
سید ابراهیم رئیسی گفت: بیش ازسه ماه از شروع 
کار شما می گذرد و به نظر می رسد برخی از وزرا  
هنوز در ماه عسل انتصاب ها به سر می برند. وی با 
بیان این که خبرهای خوبی از تیم اقتصادی دولت به 
گوش نمی رسد، اظهار کرد: برخی اختلاف نظرها در 
تیم اقتصادی، گرانی و مشکلات معیشتی مردم را به 
حاشیه برده است. انتظار داریم که شما با یک نهیب 
حیدری تیم اقتصادی دولت را به همسویی  و همگرایی 
دعوت کنید. نماینده زاهدان با بیان این ادعا که رابطه 
دولت و مجلس به سردی می رود، بیان کرد: علت اصلی 
این رابطه سرد عدم پاسخگویی وزرا به نمایندگان 
ملت است، ادامه این روند به صلاح دو قوه نیست. لازم 
است رئیس دولت تذکر بدهد تا وزرا در ارتباطشان 
با نمایندگان تجدید نظر کنند. مالکی ضمن تشکر 
از رئیس دولت سیزدهم بابت این اظهارنظر که خط 
قرمزی از سوی وزرا و دفترش ندارد، تصریح کرد:  این 
به تنهایی کافی نیست، برای عملی شدن سخنان 
مهلت یک هفته ای تعین کرده و به دفتر بازرسی 
ریاست جمهوری دستور دهید تا گزارش دقیقی از این 
موضوع تهیه کنند و افرادی که براساس نسبت های 

فامیلی سمت هایی را تصاحب کردند برکنار شوند.
   تعریف دقیق از انتصاب فامیلی

یک فعال سیاسی اصولگرا با اشاره به برخی از 
انتصاب های فامیلی که اخیرا در دولت و تعدادی از 
نهادهای دیگر صورت گرفته است، اظهار داشت: ما 
باید تعریفی دقیق از انتصاب فامیلی داشته باشیم. 
انتصاب فامیلی بدین معناست که فردی بدون دارا 
بودن شایستگی ها و صلاحیت های لازم، صرفا به 
دلیل وابستگی فامیلی در یک پست مدیریتی منصوب 
شود. جواد آرین منش گفت: اما باید توجه داشت که 
در این رابطه نباید افراط و تفریط کرد. اگر فردی از 
شایستگی های لازم برخوردار باشد و تخصص و تعهد 
کافی را دارا باشد، نباید صرفا به دلیل اینکه نسبت 
فامیلی با یکی از مقامات سیاسی دارد، او را از حقوق 
خودش محروم کرد. بنابراین باید تعریفی درست از 
انتصاب فامیلی داشت و بر مبنای آن قضاوت کرد. 
وی عنوان کرد:  اگر شخصی چه وابسته به یک مقام 
مسئول باشد و چه نباشد، چنانچه طی یک پروسه 
توانایی هایش به اثبات برسد، نباید او را از حق خودش 
در قرارگیری در مناصب مدیریتی کشور محروم کرد 
و با این کار باعث شد جامعه از او و تخصصش بی بهره 
شود. اما اگر فردی بدون دارا بودن توانایی های لازم، 
صرفا به دلیل نسبت فامیلی با مقامات، در پستی 
منصوب شود، هم به خود آن فرد و هم به مردم جفا 

شده است .

حزبی به نام نسل نو تشکیل دادند و روز شنبه بود که این اقدامشان 
را رسانه ای کردند. راه اندازی سایت اقدام عجبیبی نیست و فعالان 
سیاسی اصلاح طلب و اصولگرا سال هاست که احزابی با اهداف مشخص 
تاسیس کردند اما تشکیل دهندگان حزب نسل نو نه فعال سیاسی 
سابقه دار هستند و نه در گذشته شاهد فعالیت سیاسی تاثیرگذاری 
از آنها بودیم. اعضای این حزب شامل تعدادی از اعضای شورای شهر 
تهران و برخی فعالان عرصه اصولگرایی هستند که تا پیش از این 
ناشناخته بودند. نکته قابل تامل آنجاست که ۹ دی ماه سال گذشته 
بیانیه ای ازسوی جمعی که خود را جوانان انقلابی می نامیدند منتشر 
شد که نام برخی اعضای حزب نسل نو به عنوان امضاکننده بیانیه ذکر 
شده و در بخشی از این بیانیه امده است:» نسل نو ایران اسلامی در گام 
دوم انقلاب با انگیزه بالا و امیدوار به سوی افق روشن حرکت خواهد 
کرد و لطمه فتنه گران به نظام را فراموش نمی کند.« این بیانیه ارتباط 

مستقیم با تشکیل حزب نسل نو دارد.
  احسان قاضی زاده سرلیست شد

باید توجه داشت که سرلیست اعلامی اعضای حزب نسل نو سید 
احسان قاضی زاده هاشمی است! او اکنون به عنوان نماینده مجلس 
یازدهم شناخته می شود که در مجلس دهم که نماینده بود.قاضی زاده 
دارای گرایش اصول گرایی است و از اعضای ائتلاف بزرگ اصول گرایان 
بشمار می آید. او سابقه مدیرکلی فرهنگ و ارشاد اسلامی استان تهران 
و مدیرکلی مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی را داراست. او برادر سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی معاون 
رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و پسرعموی 
سید حسن قاضی زاده هاشمی وزیر سابق بهداشت است. برادر او در 
انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم کاندیدا شد که حاضر نشد به نفع 

رئیسی کنار برود بنابراین با آرای کم در این انتخابات شکست خورد. 
امیرحسین قاضی زاده هاشمی هم اگر چه اصولگرا بود اما تغییر رویکرد 
داشت و به تدریج در جمع منتقدان جریان اصولگرایی حضور یافت. 
اکنون هم برادرش حزب نسل نو را تاسیس کرده و به نظر می رسد او هم 
مشی انتقادی خواهد داشت. محسن فتحی هم نماینده مجلس است 
که او را هم می توان منتقد نامید. فتحی در نطق هایش به مشکلات حوزه 
انتخابیه و مردم عادی توجه زیادی دارد به عنوان  نمونه چندی پیش 

درباره حقوق بازنشستگان به قالیباف نامه نوشت
 منتقدان شورای شهر در یک حزب

مهدی اقراریان، جعفر بندی شربیانی و سوده نجفی هم از اعضای 
شورای شهر ششم هستند  که ویژگی بارز آنها منتقد بودنشان در 
شورای شهر است یعنی بارها نسبت به برخی تصمیمات و عملکردهای 
شورا و شهرداری تهران انتقاد کردند و خواستار اصلاح شرایط شدند. به 
نظر میرسد طیفی از اعضای شورای شهر  که در تاسیس حزب نسل نو 
حضور دارند دارای تفاوت دیدگاه و عملکرد با دیگر اعضای شورای شهر 

مانند چمران، سلیمانی و ... هستند.
یار مشترک قالیباف و حدادعادل

برخی دیگر از اعضای این حزب هویت جالبی دارند مانند امیر 
ابراهیم رسولی کهه چندی پیش طی حکمی، مشاور قالیباف، 
رئیس مجلس شد.۱۴ تیر سال گذشته محمدباقر قالیباف در حکمی 
امیرابراهیم رسولی را به عنوان مشاور رئیس و مدیرکل هیات رئیسه 
مجلس منصوب کرد. وی تجربه بیش از دوازده سال فعالیت و تجربه 
اداری؛ سیاسی و رسانه ای در مجلس و دارای دکتری علوم سیاسی 
)گرایش مسائل ایران( است. مسئولیت کنونی وی از جمله جایگاه های 
استراتژیک در مجلس است که ارتباط مستقیم با صحن علنی و اعضای 

هیات رئیسه دارد. برخی او را داماد حدادعادل معرفی کرده بودند، چرا 
که  در مجلس هشتم و نهم باحکم مشاور و رئیس دفتر حدادعادل 
و درمجلس دهم مسئولیت پارلمانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور )وزارت ارشاد( را عهده دار شد که البته نسبت خانوادگی اش 
باحدادعادل تکذیب شد . او سخنگوی شورای ائتلاف نیروهای انقلاب 

هم بود
 دولتی ها هم حزبی شدند

حجت الاسلام آسوپا عضو دیگر حزب نسل نو است که در سال ۹۸ 
مسئول طرح مسجد احسان ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره( بود. 
در سال ۹۹ نامش در میان جوانانی بود که به نمایندگان مجلس نامه 
نوشت و تاکید کرد که» بهترین سیاست جمعیتی برای آینده توجه به 
ابعاد کیفیتی است. یکی از تصمیم های دهه هفتاد که اینک کشورمان 
شاهد آثار زیان بار آن است، اجرای سیاست های کاهش رشد جمعیت 
به بهانه تنظیم خانواده بود. اجرای این سیاست ها به اندازه ای بر رشد و 
پیشرفت کشور اثر نامطلوب گذاشت که آن را به مرحله هشدار رساند.« 
آسوپا در جلسه شورای تخصصی فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد 
استان تهران هم حضور داشت. اکنون هم عزت ا... ضرغانی در قامت 
رئیس وزارت گردشگری طی حکمی میثم آسوپا را به عنوان مدیرکل 
دفتر عملکرد، بازرسی و پاسخ گویی به شکایات منصوب کرده است. 
محمد نبی آقا تقی که یکی دیگر از اعضای حزب نسل نو معرفی 
شده، چند روز قبل از سوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به سمت 
سرپرست دفتر امور مجلس این وزارتخانه منصوب شد. او کاندیدای 
مجلس یاردهم بود که به نفع لیست شورای ائتلاف انصراف داد. او بیش 
از همه به عنوان استاد دانشگاه و کارشناس مسایل راهبری و رسانه 
با رسانه های اصولگرا گفت وگو می کرد و در میزگردهای آنها حضور 
داشت. حسین محمدیان هم پیش از این عضو جمعیت آبادگران بود 
که اکنون به حزب نسل نو پیوسته است. دکتر مازیار عظیم زاده ایرانی 
هم فعال سیاسی و دانشگاهی است که سال گذشته درحکمی ازسوی 
دکتر سید محمودرضا آقامیری رئیس دانشگاه آزاد استان تهران و 
واحد تهران مرکزی، به عنوان سرپرست اداره کل خدمات دانشجویی 

دانشگاه آزاد واحد تهران مرکزی منصوب شد.

  »آ»آرمان ملی« به بارخوانی هویت اعضای حزب جدید    اصولگرایان پرداخته است 
»نسل نو« علیه اصولگرایان سنتي     

 ائتلاف یاران قالیباف و حدادعادل در »نسل نو«     

»آرمان ملی« واکنش ها به انتصاب ها در دولت را بررسی می کند: 

 انتصاب های فامیلی
  صدای مجلس را 

هم در آورد

یک چهره سیاسی  درباره تخریب سنگ مزار مرحوم ابراهیم 
یزدی  و اقداماتی از این دست مانندهجمه به شخصیت هایی 
همچون مرحوم بازرگان و آیت ا...هاشمی رفسنجانی توسط جریانی 
در کشور، گفت: واقعیت این است که شخصیت های تاریخی را 
نمی توان از تاریخ حذف کند. زمانی جریانی حذف ائمه اطهار را آغاز 
کردند تا به افراد دیگری برسند، به طوری که در عربستان مزار ائمه 
را متروک و نامشخص می ساختند که کسی برای زیارت نرود اما این 
جریان ها هیچگاه موفق نمی شوند. محمدهاشمی با اشاره به این که 
شخصیت های تاریخی و تاریخ ساز در اذهان مردم باقی خواهند ماند، 
بیان کرد: امام )ره( و آقای هاشمی رفسنجانی را نمی شود حذف 
کرد، مرحوم دکتر یزدی و بازرگان را نمی شود از حافظه تاریخی 
حذف کرد. وی افزود:  سابقه تاریخی افراد است که می ماند حال 
حتی اگر سنگ مزارشان را تخریب کنند و از بین ببرند. اتفاقا تجربه 
نشان داده است، نتیجه این اقدامات برعکس است و هر شخصی که 

در حد خودش خدمت کرده، زحماتش در تاریخ ثبت شده است.

رئیس شورای اسلامی شهر تهران، گفت: درگیری دریایی 
میان قایق های سپاه پاسداران و کسانی که نفتکش ما را 
سرقت کرده بودند، موضوع مهمی است که با شجاعات 
نیروهای سپاه پاسداران و حملات آنان سارقان نفت کش 
تسلیم شدند و نفت سرقت شده به بندرعباس انتقال پیدا 
کرد. این موفقیت با عملیات حساب شده و شجاعانه برادران 
سپاه در خلیج فارس نصیب ما شد. مهدی چمران افزود: 
من این موفقیت را به ملت خودمان تبریک می گویم و این 
عملیات شجاعانه را  با سالهای قبل از پیروزی انقلاب اسلامی 
که ایران به عنوان دست نشانده آمریکا در خلیج فارس و 
قدرت هیچگونه تحرکی نداشت، مقایسه می کنیم. ما باید از 
این موفقیت ها درس عبرت بگیریم و دشمنان نیز بیاموزند 
در مقابل ملت آماده ما توان و یارای مقاومت نیست و البته 
لازم به ذکر است که تمام این شجاعت ها به دلیل حمایت و 

پشتیبانی مردم و ملت ما است.

یک عضو هیأت رئیسه مجلس در رابطه با موضع تهدیدآمیز 
فرانسه برابر ایران برای مذاکرات وین گفت: جمهوری اسلامی بر 
اساس قانون راهبردی مصوب شده در مجلس از ۸ آذرماه مذاکرات 
را دنبال خواهد کرد. طبق چارچوبی که قانون اقدام راهبردی برای 
دولت تعیین کردهباید مذاکرات به نحوی برگزار شود که برای ایران 
سودمند باشد. اگر مذاکرات برای جمهوری اسلامی سود و نفعی به 
همراه نداشته باشد، فرصت سوزی بیش نیست پس دلیلی ندارد ایران 
همین موضع را ادامه دهد و قطعا راهکارهای دیگر را انتخاب خواهیم 
کرد. حسینعلی حاجی دلیگانی بیان کرد: راهبرد غربی ها منجر به 
شکست شده زیرا منتظر بودند غرب گرایان در کشور کار را به دست 
بگیرند و مطابق با میل شان، جمهوری اسلامی به آنها وابسته شود 
اما انتخاب مردم بر این راهبرد خط بطلان کشید. قاب طلایی کنونی 
جمهوری اسلامی عبارت است از آقای رئیسی، آقای قالیباف و آقای 
اژه ای، هر سه مظهر جریان ضد غربی و ضد لیبرالی و از چهره های 

انقلابی هستند. کشور با این ترکیب هماهنگ اداره می شود.

 

 در مقابل
  اراده ملت ایران

 یارای مقاومت نیست 

 مذاکرات 
بر اساس قانون مجلس 

دنبال می شود

 با تخریب 
شخصیت های تاریخ ساز 

حذف نمی شوند 
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